
 

 

2023D32415 Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

   Den Haag, 11 juli 2023 

 

Op 23 mei 2023 heeft uw vaste commissie voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid aan 
mij gevraagd om te reageren op een aan u toegezonden mailbericht over de begeleiding 
op het gebied van omgaan met geld aan inburgeringsplichtigen. Hierbij kom ik tegemoet 
aan dit verzoek. In verband met de privacy van de afzender gebruik ik in deze brief 
alleen initialen.   

 

Ik begrijp de zorgen die de afzender schetst, en vind het belangrijk dat inburgeraars snel 
hun weg weten te vinden in Nederland. Een goede start is daarbij belangrijk. Ik weet ook 
dat zorgen over geld een belemmering kunnen vormen voor een goede start. Daarom 
wordt op verschillende manieren ondersteuning geboden door de overheid op dit vlak. 
Zo is er aandacht voor financiële zelfredzaamheid bij de voorinburgering in het azc en 
hebben gemeenten de taak om financiële begeleiding te bieden aan 
inburgeringsplichtigen en hen te informeren over basisvoorzieningen in de Nederlandse 
samenleving. Dit doen zij zowel binnen de maatschappelijke begeleiding gericht op 
asielstatushouders als in het kader van kennis van de Nederlandse maatschappij binnen 
de reguliere inburgeringslessen. Voorbeelden van een dergelijke voorlichting zijn het 
bieden van hulp bij het openen van een bankrekening en het betalen van rekeningen. 
Uit het mailbericht maak ik op dat dit niet, of in onvoldoende mate geboden is in dit 
geval. Dat vind ik vervelend. Het is lastig om in te gaan op dit individuele geval omdat ik 
de details niet ken. Daarom doe ik het voorstel aan de afzender dat mijn ambtenaren 
contact opnemen om van deze casus te leren. Ik onderschrijf namelijk het belang van 
financieel ontzorgen voor statushouders. 

Onder het nieuwe inburgeringsstelsel (dat is ingegaan op 1 januari 2022) is deze 
ondersteuning dan ook verder geïntensiveerd. Zo zijn gemeenten verplicht om 
inburgeringsplichtige statushouders financieel te ontzorgen.  

Dit houdt in dat gemeenten in de eerste zes maanden van de huisvesting in de 
gemeente hun vaste lasten betalen dan wel op een andere manier ontzorgen.  

Dit ontzorgen wil ik zo veel mogelijk laten aansluiten op de situatie van de 
statushouders. Om die reden is recent meer ruimte geboden aan gemeenten om 
maatwerk te leveren en wordt er gewerkt aan een herziening van het financieel 
ontzorgen. Het signaal van de afzender zal ik in de gesprekken hierover meenemen.  

 

 
De minister van Sociale Zaken en Werkgelegenheid, 
C.E.G. van Gennip 
 


